
Underlag för distriktets Genomförandeplan 2011 och 
preliminära mål 2012-13

– Smålands FIFs svar

Fokusområde 1 – Elit och landslag
Ansvarig från Smålands FIF: Ingen utsedd (ännu?)

Hur många finalkandidater uppskattar ni att ert distrikt kommer att ha på internationella mästerskap de  
närmaste åren (ålder 17 år och uppåt)? 

2009 2010 2011 2012 2013
SmFIFs resultat & mål: 22 - - - -

Hur många aktiva i ert distrikt kommer att representera Sverige i något landslagsammanhang (senior  
eller junior) de kommande åren? 

2009 2010 2011 2012 2013
SmFIFs res&mål, seniorer: 11 10 10 10 10
SmFIFs res&mål, juniorer: 17 12 12 12 12

Hur ska vårt distrikt arbeta för att kartlägga våra lovande ungdomar och befintliga aktiva på  
landslagsnivå för juniorer och seniorer?
- Görs redan, bl.a. i vår Verksamhetsberättelses resultatbörs och på hemsidan. Skulle kunna ”lyftas fram” och 
presenteras på något nytt sätt.

Hur kan vi bidra till att utveckla de aktiva i vår egen miljö alternativt bidra till att hitta en annan och ev.  
bättre lösning på annat ställe?
- Jobba för att inomhusarenor byggs i Småland. Nu finns faktiskt ingen (!) riktig med 200m rundbana.

Hur kan vi bidra till att det finns någon eller några elittränare inom distriktet som gemensamt ansvarar  
för utveckling av elitaktiva? Samarbete inom och över klubbgränser?
- Svårt att få fram fler elittränare då det först och främst inte finns så många elitfriidrottare i distriktet, 
IFK Växjö är väl enda klubb om att stabilt ha mer än någon enstaka. Dessutom är elittränarkursen 
omfattande, dyr, och man binder upp sig indirekt på ett framtida uppdrag och ansvar. Det vi kan göra är det 
som tas upp under nästa fokusområde, att ändå kartlägga vilka föreningar som regelbundet skickar aktiva till 
SM/JSM och höra med dem om de inte borde skaffa sig en elittränare/juniortränare (om de inte redan har 
någon). Även påpeka att det framtida uppdraget & ansvaret trots allt begränsas till vad personen själv är 
villig att göra, mer än så krävs ej, och en del lär man ju vara intresserad av att göra.

Hur kan vi hitta ”rätt” person som elitansvarig för att kommunicera med och som är ”deltagare” på  
elitmöten med Svensk Friidrott?
- Fråga runt i distriktet som vid alla annan typ av rekrytering av ledare till SmFIFs verksamhet.



Fokusområde 2 – Tränar och ledarutveckling
Ansvarig från Smålands FIF: Ingela Nilsson

Hur många SISU-registrerade utbildningstimmar ska distriktet bidra med varje år? 
2009 2010 2011 2012 2013

SmFIFs resultat & mål: 4082 - 5000 5500 6000

Hur många tränare ska genomgå Elittränarutbildningen i ert distrikt? 
Hur många tränare ska genomgå Juniortränarutbildningen i ert distrikt? 
Hur stor andel kvinnor kommer att genomgå resp. utbildning under de kommande åren? 

2009 2010 2011 2012 2013
Elittränare: 0 - 6 - 2
Andel kvinnor: - - 16% - 40%
Juniortränare: 5 - - 6 -
Andel kvinnor: 0% - - 40% -

Hur många utbildningar för Ungdomstränare ska erbjudas varje år? 
Hur många utbildningar för Organisationsledare ska erbjudas varje år? 

2009 2010 2011 2012 2013
Ungdomstränare: 6 10 9 9 9
Organisationsledare: 1 0 1 1 1

Hur ser ert distrikts samarbete med SISU ut och hur kan ni öka användandet av SISU i era utbildningar?
- Fungerar jättebra, vi har personer från SISU både i SDF-styrelsen och i kommittéerna. SISU sköter det 
mesta administrativa kring kursverksamheten, gör inbjudningar (efter underlag), tar emot anmälningar, 
skickar ut kallelser, sköter det ekonomiska, etc. Känns inte som behovet av (ytterligare) ökning är så stort för 
just Smålands SDF/UC, men planer på nya projekt finns och de körs isåfall tillsammans med SISU.

För att kunna öka antalet utbildnings-platser behövs fler kvalificerade sökanden. Hur tänker ni i ert  
distrikt arbeta för att fler kvalificerade söker Svensk Friidtrotts elit- och juniortränarutbildning
- Kartlägga vilka föreningar som regelbundet skickar aktiva till SM/JSM och höra med dem om de inte borde 
skaffa sig en elittränare/juniortränare (om de inte redan har någon). Även påpeka att det framtida uppdraget 
och ansvaret man indirekt tar på sig genom att gå kursen trots allt begränsas till vad personen själv är villig 
att göra, mer än så krävs ej, och en del lär man ju vara intresserad av att göra. Närmare och billigare 
utbildningar vore också bra, där har vi dock mindre att säga till om.

Hur tänker ni i ert distrikt arbeta för att få fler kvinnliga sökande till Svensk Friidrotts elit- och junior-
tränarutbildning?
- Påpeka för föreningarna när man undrar om de inte ska utbilda någon av sina ledare, att kvinnor är 
underrepresenterade i dessa utbildningar och att de därför efterfrågas.

Distrikten har genom sitt UC-samarbete huvudansvaret för utbildningen av ungdoms- och klubbledare.  
Hur säkerställer ni inom ert distrikt att ni kan tillhandahålla ett komplett utbud av utbildningar?
- Detta har vi redan under full kontroll. Enda punkterna att lösa är de förändringar som nu kommer ske med 
flera av kurserna. Ständig brist på instruktörer är också något vi får jobba (vidare) på.



Fokusområde 3 – Föreningsutveckling
Ansvarig från Smålands FIF: Eva Persson och AnnLis Hellsten

Vi ska ha så här många som genomgått utbildning för organisatoriska ledare, motsv. dagens framtidsled.
2009 2010 2011 2012 2013

SmFIFs resultat & mål: 6 0 8 10 12

Plan:  Lägga upp en strategi tillsammans med SISU hur vi utbildningen ska läggas upp. Klart april 2011. 
Kartlägga vilka friidrottsmänniskor som kan hålla i kursen tillsammans med SISU-konsulenter. Klart april 
2011. Ansvarig: Eva Persson

Vi ska ha så många 18–19-åringar som tävlar på arena utomhus:
2009 2010 2011 2012 2013

SmFIFs resultat & mål: 101 105 100 90 100

Plan:  Vi har en idé om ett projekt där man börjar med 15-åringar. Idé om poängliga föreningsvis antal 
starter 15-19 åringarna – stimulanspeng? Ansvarig: Projektgrupp – ej tillsatt

Vi ska ha så här många föreningar som deltar i planeringsprocessens höstmöten:
2009 2010 2011 2012 2013

SmFIFs resultat & mål: 16 16 19 22 25

Plan: Fortsätta ha mötet i oktober, utvärdera och utveckla träffen. Ansvarig: Eva Persson

De vita/grå fläckar projekt vi ska driva med början 2011 är
- Kartläggning anläggningar inne/ute jämför med de föreningar som finns idag
- Väcka slumrande föreningar i samarbete med SISU

Vi ska börja arbeta för att få fler 18-19-åringar under 2011 med bifogade aktivtetsplan: ja/nej
- Under 2011 ska projektansökan skrivas under förutsättning att vi har några som kan vara ansvariga

Vi ska marknadsföra utbildningen av Framtidsledare/organisatoriska ledare under 2011 genom att arbeta  
enligt bifogade aktivitetsplan: Ja/nej
- Strategi av upplägg ihop med SISU, klart april 2011

Vi ska arbeta med planeringsprocessen under 2011 enligt bifogade tidsplan Ja/nej
- Genomföra möte i oktober 2011, innan dess utvärdera och utveckla

Distriktets planeringsansvarige heter:
- Eva Persson

Vi ska marknadsföra löptränarutbildningen under 2011 enligt bifogad plan Ja/nej
- Löptränarutbildning steg 1 i Jönköping 8-9 oktober 2011



Fokusområde 4 – Arrangemang
Ansvarig från Smålands FIF: Anders Andersson & Carl-Gustaf Nilsson

A: Vi ska ha så här många centralt sanktionerade tävlingar i vårt distrikt :
2009 2010 2011 2012 2013

Arena 18 18 - - -
Långlopp 21 20 - - -
Stafetter 2 2 - - -
Inomhus 2 2 - - -

B: Vi ska ha så här många SDF sanktionerade tävlingar i vårt distrikt :
2009 2010 2011 2012 2013

Arena 7 - - -
Långlopp 28 - - -
Stafetter 1 - - -
Inomhus 6 - - -

Kommentar: Vi anser inte att antalet arrangemang är intressant för Smålands FIFs del att vare sig öka eller 
bibehålla, kalendern är redan ganska full. Det får helt och hållet vara upp till klubbarna om de vill starta, 
bibehålla eller lägga ner sina arrangemang. Smålands FIFs Tävlingskommittés arbete bör istället inriktas på 
att hjälpa arrangörerna öka kvalitén på de arrangemang som klubbarna vill genomföra.

Vi ska ha så här många olika föreningar som har (egna eller delade) arr. med central sanktion:
2010 2011 2012 2013

Antal IF med C-arr: 24 24 24 24

Om antalet arrangemang och arrangörer ska öka med 10 % vilka positiva effekter får det?
Hur ska vi gå tillväga för att uppnå målet?
- Detta är inget mål Smålands FIF delar. Vi tycker det finns tillräckligt många arrangemang & arrangörer.

Vi ska börja arbeta för att få fler tävlingar med fler arrangörer via bifogad aktivitetsplan för 2011:
- Nej, istället ska vi titta närmare på det ”Kvalitétsmätningssystem” SFIF kommer ta fram, och försöka 
anpassa den till ett användbart system på distriktsnivå. Om antalet arrangemang & arrangörer inte känns 
angeläget att jobba med är däremot kvalitén på de arr som redan finns något vi gärna vill hjälpa till att öka.



Fokusområde 5 – Barn och ungdomsverksamhet
Ansvarig från Smålands FIF: Mikael Johansson

Vi ska se till att så här många föreningar i distriktet erbjuder friidrott för barn och ungdomar 
(LOK-stödsaktiviteter 7-20 år):

2008 2009 2010 2011 2012 2013
Antal klubbar 46 ? ? - - -
Sammankomster 25.043 ? ? - - -

Kommentar: Vår uppfattning är att ”möjligheten att pröva friidrott” inte är någon svag länk man behöver 
jobba på att förbättra eller sätta upp målsättningar om. Massvis med barn och yngre ungdomar strömmar till 
friidrotten ändå utan att vi behöver anstränga oss. Det vi behöver jobba på är att behålla fler äldre ungdomar.

Vi ska utbilda så här många barn- och ungdomstränare i distriktets föreningar:
2009 2010 2011 2012 2013

Barn/ungd-tränare: 94 ? - - -

Kommentar: Vår målsättning och upplevda uppdrag är att erbjuda våra föreningar alla de olika kurser som 
finns och som föreningarna känner behov av, med jämna mellanrum, bra innehåll, prisvärt, närbeläget, osv. 
Hur många barn- och ungdomstränare som i slutändan utbildas har SmFIF ingen särskild åsikt om.

Vi ska erbjuda nybörjare möjlighet att testa friidrott under sommarloven (Nordea Friidrottsskola eller  
liknande) i så här många föreningar i distriktet:

2009 2010 2011 2012 2013
Antal klubbar 13 ? - - -

Kommentar: Tretton föreningar innebär ungefär varannan/var tredje Smålandsklubb med aktivitet på arena, 
eller ungefär så många allvädersarenor vi har i distriktet. Kan väl vara lagom? Vi kan dock marknadsföra 
Nordea Friidrottsskola och se om kanske fler vill arrangera, beslutet ligger dock på klubbarna.

Hur kommer vi att informera föreningsledarna i vårt distrikt om olika sätt att utveckla sin barn- och  
ungdomsverksamhet under 2011?
- En del information & tips på detta finns ju i de Barn- o Ungdomstränar-kurser vi kör. Inget annat planerat.

Under 2011 ska vi ordna följande gemensamma träningsträffar för aktiva tonåringar.
- 17års-match (Småland, Skåne, Väst- och Öst-danmark), Nordea Regionmästerskap och ett Läger 13-14år är 
de träffar (två tävlingar, en tränings) för tonåringar som är planerat 2011. Den kommande projektgruppen för 
äldre ungdomar kanske hittar på något nytt, men det är ej fastställt ännu.

Under 2011 gör vi följande satsning på distriktets lag till Nordea Regionmästerskap (13-14 år).
- Gemensam bussresa (brukar vi ej ha) till Uddevalla för större sammanhållning inom laget.

Under 2011 gör vi detta för att underlätta erfarenhetsutbyte för ungdomstränare över klubbgränserna.
- Inget är planerat i nuläget.

Under 2011 genomför vi i distriktet följande lag-/stafettävlingar.
- Som vanligt: Lag-DM, Lag-UDM 11, 13, 15år (inkl. två kvalomg. För 11 & 13år), Stafett-DM för seniorer 
(tre sträckor) och 13, 15, 17år (två sträckor), samt lagtävling i terräng för sen, 19, 16-17, 14-15, 12-13 o vet.


